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Waarover ging de sessie ? 

De sessie ging over het concept van het “kenniscafé”. Dat is een initiatief van de gemeente Dilbeek om 

verenigingen en burgers te ondersteunen met vorming en kennisdeling. Het Kenniscafé is een laagdrempelige en 

interactieve manier om informatie expertise en frisse ideeën uit te wisselen over thema’s die relevant zijn voor 

verenigingen en burgers – dat alles bij een drankje, zoals het hoort in een café. Op een kenniscafé kunnen 

experts uitgenodigd worden, maar deelnemers kunnen ook zelf ervaringen uitwisselen. Afsluitend is er altijd tijd 

om nog na te kaarten. Voorbeelden van thema’s zijn vrijwilligerswerking, financiën, subsidies, etc. Oorspronkelijk 

waren de kenniscafés vooral gericht op sportclubs. We willen nu echter kijken hoe we dit initiatief zowel 

inhoudelijk als qua doelpubliek kunnen uitbreiden. 

Hoe pakten we het aan ? 

We bespraken in groep drie zaken: 

 

• Interessante thema’s om op een kenniscafé aan bod te laten komen. De deelnemers kregen een 

“menukaart” waar een 20-tal thema’s op stonden waar ze een aantal prioriteiten konden bepalen die voor 

hen interessant zouden zijn om te behandelen in een kenniscafé. 

• Mogelijke drempels die mensen eventueel zouden kunnen ervaren om deel te nemen aan een 

kenniscafé. 

• Een aantal mogelijke oplossingen voor die drempels. 

Wat zijn de conclusies ?  

Prioritaire thema’s om aan bod te laten komen: 

• Communicatie 

• Infrastructuur 

• Samenwerking/netwerken tussen verenigingen/burgers 

• Vrijwilligerswerking en ledenbetrokkenheid 

• Financiën van verenigingen 

 

Drempels voor deelname: 

• Digitale drempels (indien communicatie of deelname digitaal zou verlopen) 

• Het tijdstip 

• Prijs (als deelname betalend zou zijn) 

• Drempelvrees voor niet-georganiseerde burgers (die geen lid zijn van een vereniging) 

• De gemeente neemt een te grote actorrol in, in plaats van de verenigingen/burgers zelf 

• Een te brede doelgroep (onduidelijkheid voor wie het bedoeld is) 

• Kenniscafé en thema’s te veel gericht op verenigingen in plaats van alle burgers 

 

Mogelijke oplossingen voor deze drempels en andere ideeën voor : 

• Het delen van informatie via de gemeentelijke website of een digitaal platform: 

o Opnames van lezingen, workshops … 

o Delen van ervaringen, expertise, … van verenigingen online met elkaar 

o Kennisdatabank 

o Fysieke weerslag (op papier) van wat besproken is op een publieke plaats (bv. bib) 

• Vereniging in de kijker zetten (kan expertise, werking delen, samenwerking bekijken …) 

• Gepaste doelgroepenbenadering om iedereen mee te krijgen 

• Doorlopende sessies, van basis via gevorderde naar expert 
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Hoe gaan we hiermee verder? 

De input wordt gebruikt om het concept van het kenniscafé verder uit te werken. Het is de bedoeling dat in de loop 

van 2024 meer kenniscafés georganiseerd worden, waarbij de ideeën uit deze werksessie worden uitgeprobeerd. 

 

 


